
Coordinació Districtes

       Acta aprovada a la sessió 4/2022 del Consell. Signada digitalment per la regidora
                          Jennifer Ramírez Porras en data 24 de novembre de 2022

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 4

Núm.: 3/2022
Caràcter: ORDINARI
Data: 29 d’octubre de 2022
Horari: De 18.30h a 20.45h
Lloc: Centre Cívic Maria Aurèlia Capmany

Hi assisteixen:
Jennifer Ramírez Porras Presidenta

Gregorio Ramirez Cañada Representant AV La Cogullada
Maria Sofia Camilo Gómez Representant AP Torrent de les Carbonelles
Jose Ramon Plaza Rodriguez Representant C.F La Maurina Egara
Neus Diego Prat Representant Egara powerlifting
Natividad Sánchez Lara Representant Associació Daus Vallès
Miquel Armengol Barniol Representant Salesians Terrassa

Cristina Campderos Vidal
Representant Suplent, Grup municipal Tot per 
Terrassa

Maria Amparo Santamaria 
Tejada Representant Suplent, AV Les Martines
Antoni Fernández Flores Representant Suplent, AV Roc Blanc
Diego López Sánchez Representant AV Can Palet de Vista Alegre
Fernando Cruz Caballero Representant Suplent, Plataforma x La Maurina
Cristina Santos Janeiro Representant Grup Municipal PSC
Carles Massallé BAinad Representant Grup municipal ERC-MES
Ester Nosas Buenacasa Representant AV Ca n’Aurell
Xavier Carrobé Capella Representant AP Sector VistaAlegre de Terrassa
Membres excusats:
Pere Macià Sabaté Representant AV La Maurina
Yolanda Gómez Linares Representant Plataforma x La Maurina
Mariona Rierola Carré Representant Associació Comerciants Ca N’aurell
Eduardo Mendez Rodriguez Representant Associació Comerciants La Maurina
Mónica Rodríguez Alonso Representant Associació Diables de la Maurina
Carmen Roldán Zambrana Representant Ass Cultural Les Bruixes de Pedra 

Blanca
Membres absents:
Miquel Losada Férriz Representant AV Roc Blanc
Juan Madico Ruiz Representant Club gent gran Districte IV
Leonor Arcos Maldonado Representant So-M Maurina
Daniel Través Cruz  Veï Can Palet de Vista Alegre
Isabel Fuentes Carmona Veïna La Maurina
Eva Candela López Representant Suplent, Grup Municipal PSC
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També hi assisteixen:

Isaac Albert i Agut
1r.  Tinent  d'Alcalde  de  l'àrea  de  Serveis  Generals  i
Govern Obert

Emilia Andreu Almécija
Directora d’Àrea Economia i Finances Serveis Generals
i Govern Obert

David Garcia Castellò Director Serveis Econòmics i Financers
Miquel Ángel Gamell Farré Director Serveis Tributaris
Josep Miquel Villagrasa Rodés Assessor
Mª Ángeles Bejarano Trujillo Secretària

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 12 de juliol de 2022
2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a
l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut
3. Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió.

1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 12 de juliol de 2022

Obre  la  sessió  la  presidenta  del  consell,  Sra.  Jennifer  Ramírez  Porras  i  dona  les
gràcies a tots els consellers per la seva assistència. Introdueix el primer punt de l'ordre
del dia. Pregunta als consellers si hi ha alguna esmena a l'acta de l'anterior consell.
Com que no n'hi ha cap, s'aprova l'acta.

2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a
l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut

La presidenta del consell obre aquest punt de l’ordre del dia.

Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i fa la presentació del marc pressupostari per l’any
2023. (Annex 1)

La presidència obre el torn de paraules.

Pren la paraula el Sr. Diego López i comenta que entén que si que hi haurà l’increment
de l’IPC. Per altra banda, pregunta en referència a la taxa de residus.

Respon el Sr. Isaac Albert i diu que no augmentarà l’IPC. L’únic rebut que variarà serà el
de l’IBI però això te a veure amb el valor cadastral, no amb l’augment de la fiscalitat. Pel
que fa al tema de residus, diu que la llei de residus dona tres anys per arribar a cobrir el
100% del cost del servei i això està vinculat a la normativa europea. Això voldria dir que
al 2025 hauríem d’estar cobrant el 100% del cost del servei. En aquest moment s’està
cobrint el 60% del cost del servei.
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Pren la paraula la Sra. Cristina Santos i comenta que en l’augment de la despesa no hi
ha una quantia econòmica i pregunta quina és aquesta quantitat.

Respon el Sr. Isaac Albert i diu que hi ha una part important que te a veure amb reforços
de policia i cotitzacions socials. Aquesta part ha afectat al pressupost del 2022 però no
de forma complerta per que no han estat tot l’any treballant i aquest any ha suposat un
augment de despesa. Aquesta es una decisió que es pren a finals de l’any 2021 i princi-
pis del 2022. Quan decideixes augmentar 42 agents de policia, això no es immediat per
que el policia s’ha de formar i es consolida al 2023. Pel que fa al milió cent mil euros,
quan es va fer el pressupost del 2022 es va dir que els sous públics pujarien un 1% i fi -
nalment va ser un 2%. Aquest diners doncs no estaven pressupostats i les nomines s’ha
pagat. Això ha estat un augment de despesa del 2022 i que es consolida al 2023. Sobre
la càrrega financera, a partir de maig juny augmenten els tipus d'interès i això augmenta
la despesa financera. No la teníem pressupostada però s’ha hagut de posar. La reorga-
nització del holding municipal s’aprova al mes de juliol i això te un efecte pressupostari
fins al desembre i es consolida 100% al 2023. Al Ple de demà s’aprovaran dues millores
de línies d'autobús que te impacte en el pressupost del 2022 i que no estava pressupos-
tat i que consolidarà en el 2023. L’import aproximat de tot aquest augment es de 5-6 mili-
ons d’euros de increment de despesa de voluntats polítiques que afecten a partides que
no estaven pressupostades però que el mateix pressupost te capacitat per a donar res-
posta.

Pren de nou la paraula la Sra. Cristina Santos i en referència al recursos comenta que
Funerària i a Diputació de Barcelona si no hi ha un signe negatiu davant si que s’ha do-
tat de recursos extraordinaris. Però en una altra diapositiva de la presentació si que sor-
tia en negatiu.

Respon el Sr. Albert i diu que al pressupost municipal, Funerària sempre aporta uns re-
cursos. Aquest any s’ha demanat a l’empresa que fes una aportació extraordinària per
fer front a la despesa energètica i plantegem que l’aportació que fa sempre no la faci es
per això que la restem. Pel consell d’administració hi ha aprovat un altre milió d’euros
per si fa falta. Pel que fa al 680.000 euros de resiliència, la Diputació ha donat durant
dos anys una subvenció per aquesta quantitat en concepte de major despesa de l’Ajun-
tament, en aquest cas vinculada a l’àmbit dels subministraments. L’aportació que va fer
per al 2022 la traspassem al 2023 i això ens permet agafar un ingrès que ens ha d’aju-
dar amb la despesa.

Pren la nou la paraula la Sra. Cristina Santos i comenta en referència al salari dels funci-
onaris que aquests estan pressupostats als pressupostos generals de l’Estat per tant
allò que entra per allò que surt.

Respon el Sr. Albert i diu que efectivament l’Estat ho aprova i paga als seus funcionaris
però nosaltres als nostres.

La Sra. Cristina Santos pregunta quina es l’aportació de la Generalitat i de l’Estat.

Respon el Sr. Isaac Albert que la participació en impostos de l’Estat son 70 milions i
aquest any seran aquest 70 milions més els 2.198.000 milions. Els dos ingressos més
importants de l’Ajuntament de Terrassa son l’IBI i la participació en els impostos de l’Es-
tat i la Generalitat que aporta uns 10 milions d’euros però son molt finalistes i que for-
men part d’un contracte programa.

Pren la paraula el Sr. Carles Massallé i agraeix que no es faci caure el pes de l’augment
de la despesa en el ciutadà
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Pren la paraula la Sra Neus Diego i pregunta quines mesures s’estan prenent per reduir
la despesa energètica als equipaments municipals.

Pren la paraula el Sr. Diego López  i pregunta si hi ha algun servei que desapareix.

Pren la paraula el Sr. Gregorio Ramírez no entén que no es consolida com a ingrès extra
els beneficis de la funerària si és una empresa municipal. Per altra banda comenta que
l’IBI a part de ser l’impost més alt, es el que s’ha apujat més en els últims anys i pregun-
ta per què continua pujant l’IBI

Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i responent al Sr. Carles Massallé diu amb un pressu-
post de 215 milions d’euros, aquest ajuntament te capacitat de fer coses però hem de te-
nir present que no les pot fer totes a l’hora. Per tant la demanda no es un problema, nos-
altres prenem decisions d’acord amb la ciutat que volem però sobretot escoltant a la ciu-
tadania i veient les necessitats que hi han. De vegades diem a tot que si però no ho aca-
bem de posar en programació i això genera una desafecció molt gran per que et dema-
nen coses que serien senzilles de fer i hem intentat posar ordre en aquest sentit. Es veri-
tat que hi ha demandes que son indispensables però que no es poden fer en el moment.
Mes enllà del que pugui passar amb la taxa de residus, l’Ajuntament segur que te recor-
regut en la part d’ingressos, però no es el camí, el camí està en analitzar la despesa i
com gastem. La voluntat de fer moltes coses no pot estar supeditada a augmentar els
impostos. El pressupost dels propers quatre anys ha d’estar molt vinculat al manteni-
ment, no als nous equipaments. Pel que fa als subministraments estem treballant en di-
ferents programes per intentar ser més eficients en aquest àmbit i això ha de passar per
les energies renovables com s’està fent a la zona olímpica.

Pels que fa a les retallades, hi ha maneres de fer per a que els serveis no pateixin
aquestes retallades però es possible que s’hagin de prendre algunes decisions. Les Àre-
es ja tenen el pressupost i ja saben el que han de fer estan intentar quadrar un pressu-
post que els hi serà difícil, per que en l’apartat d'ingressos es bo, per que mantenim in-
gressos, però si que hem de quadrar la despesa.

Respecte a l’IBI, la fiscalitat no augmenta, el que puja es el valor cadastral del teu immo-
ble. Respecte a Funerària, val a dir que no es un servei municipal si no una empresa pú-
blica i ha de quadrar els seus números i te les seves necessitats i per tant s’ha d’anar
amb compte. Si ens pot ajudar en algun moment perfecte però l’objectiu es que sigui pú-
blica, solvent i que funcioni bé, igual que Taigua.

Pren la paraula el Sr. Gregorio Ramírez i pregunta sobre els rebuts de l’aigua que han
arribat un de Taigua, el consum, i un altre de Mina, el comptador.

Amb Taigüa el que s’ha fet es municipalitzar un servei que ja era públic, sols que hi ha-
via una empresa que gestionava que t'arribés l’aigua a casa. Mina Pública d'Aigües de
Terrassa va posar els comptadors i ara una vegada s’ha consolidat l’empresa el ciutadà
que vulgui pugui canviar el comptador i posar el de Taigüa. Pagaràs el rebut de lloguer
del comptador a Mina o a Taigüa.

La Presidència dona les gràcies al Sr. Isaac Albert i als tècnics i tècniques municipals.
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3. Informacions de Presidència
 
La vicepresidenta, Sra. Esther Nosas informa que La Junta de Portaveus ha acordat
iniciar el procés per a l'elecció i nomenament de la figura del Síndic/a Municipal de
Greuges de Terrassa, d'acord amb el reglament que regula aquesta figura de defensa i
protecció  dels  drets  fonamentals  i  les  llibertats  públiques  de  la  ciutadania  davant
l'administració.

Aquest procés ha de servir per designar la persona que rellevi del càrrec a l'actual Sín-
dica Municipal de Greuges de Terrassa, Isabel Marqués i Amat, que va iniciar el seu
segon mandat el febrer de 2018, fa gairebé cinc anys, i que segons el reglament no
podrà  ser  designada  per  un  període  immediat.

El reglament també estableix la realització d'un procés de participació ciutadana, el re-
sultat del qual serà tingut en compte per l'alcalde qui, prèvia valoració de la Junta de
Portaveus, sotmetrà un candidat/candidata a l'aprovació del Ple municipal.

La Sra. Neus Diego és la representant titular, pel Districte 4 en la Comissió Ciutadana
de seguiment del procés d’elecció i nomenament de la Sindicatura de Greuges Munici-
pal de Terrassa. La suplent és la Sr. Ester Nosas.

El dia 3 d'octubre es farà un acte públic, a la Masia Freixa, a les 18.30 h, a càrrec de la
Síndica de Terrassa actual, per parlar de quines són les seves funcions 

Presentació de candidatures fins el 04-11-2022 

La  Sra.  Maria  Ángeles  Bejarano  per   informar  sobre  les  propostes  del  Barris
Saludables.  Comenta que sobre els  tallers  de sensibilització  ambiental  en el  marc
d’una Fira  Local  0  Waste  (Terrassa te  FLOW),  aquesta  activitat  s'incorporarà  a la
Setmana Europea de Prevenció de residus, del 19 al 27 de novembre. Informa al Sr.
Diego que els servei de medi ambient contactarà amb ells com a promotors d’aquesta
activitat per començar a coordinar les accions.
Sobre la segona proposta, de Servei d'Acompanyament de la Gent Gran informa que
es  rebrà  properament  una  convocatòria  de  trobada  amb  les  entitats  i  agents  del
districte per poder concretar millor la demanda i proposar junts les solucions. Tal i com
es va quedar al consell anterior, el primer consell que es faci al 2023, segurament al
febrer vindran tant Creu Roja com el Servei de Gent Gran per explicar el projecte de
«Sempre acompanyats»
Sobre la proposta per millorar  la difusió dels projectes del teixit  associatiu  i  veïnal,
informa que el servei de Qualitat democràtica ha enviat un correu electrònic a totes les
entitats per convocar una reunió per al proper dia 6 d’octubre. En aquest correu s’ha
fet arribar un qüestionari.  Estava previst fer al mes d’octubre una formació de com
mantenir vives les xarxes socials de l’entitat, però finalment es farà al novembre.
En referència  a la  creació  d’un espai  de ràdio  per  joves  està  treballant  per  veure
realment quina demanada hi ha per part dels joves.

La Sra.  Esther Nosas informa que falten pocs mesos per entrar de ple en el  cicle
nadalenc, unes festes en què els terrassencs i les terrassenques es tornaran a abocar
a viure l’ambient als carrers i a gaudir d’una variadíssima proposta d’activitats. Després
de dos anys tan difícils a causa de la pandèmia, esperem de tot cor que aquest 2022
puguem recuperar el pols habitual d’unes festes tan especials, així que el programa
d'enguany  volem que  sigui  un  reflex  de  totes  aquelles  activitats  nadalenques  que
ompliran de vida tots els racons de Terrassa, ja siguin les impulsades per l’Ajuntament

5



Coordinació Districtes

com les  que organitzen les nombrosíssimes entitats  i  associacions  que tenim a la
nostra ciutat.
Aquest any, més que mai, pensem que podem reforçar el missatge de pau que porta
implícita la celebració de Nadal. I és que la pau és un dret humà del qual totes les
persones som titulars: totes tenim dret a viure en pau i a una pau justa, sostenible i
duradora. Així doncs, convidem a les entitats d’aquest districte i de tota la ciutat que
amb les seves activitats nadalenques se sumin a aquest missatge de pau en la mesura
de les  possibilitats,  i  que aportin  així  el  seu gra de sorra  per  continuar  construint
plegats una cultura de la pau.
En aquest sentit, convidem a totes les associacions veïnals i a la ciutadania en general
a fer que els seus carrers i els seus barris traspuïn l’esperit d’aquestes festes i aquest
missatge de pau. Els animem a què, en la mesura de les seves possibilitats i amb la
implicació dels veïns i veïnes, engalanin els carrers amb motius nadalencs que ajudin
a que  l’esperit  nadalenc  s’estengui  com una  taca d’oli  per  tots  els  districtes,  i  de
manera que tothom pugui sentir que fa barri i que fa ciutat, una ciutat que celebra el
Nadal en tota la seva extensió i amb tots els seus valors. 
En breu us farem arribar per correu electrònic un formulari digital molt senzill per tal
que, si teniu previst  organitzar una activitat nadalenca o impulsar el guarniment del
vostre carrers i places, l’ompliu i ens l’envieu. La data límit per enviar-lo és el 9 de
novembre,  si  l’envieu  dins  de termini  la  vostra  activitat  podrà  sortir  publicada  a la
revista “Sortim per Nadal”.
(Per a qualsevol dubte o aclariment, podeu contactar amb l’Àrea de Projecció de la
Ciutat @AreaProjecciodelaCiutat@terrassa.cat.)

Pren la paraula la Sra. Maria Ángeles Bejarano i informa que s'està treballant, a nivell
tècnic, per avançar al màxim la convocatòria de subvencions del 2023i que pugui estar
publicada entre desembre i primers de gener. D'aquesta manera la resolució de les
subvencions es podran fer abans que en les edicions anteriors.
Recordar a les entitats que han rebut subvencions en el marc de la convocatòria del
2022  que  és  important  que  presentin  les  justificacions  quan  abans  millor,  que  no
s'esperin.  Recordar  que  si  ja  han  realitzat  les  activitats  subvencionades  el  termini
màxim per presentar les justificacions és de dos mesos després d'haver realitzat la
darrera l'activitat. En els casos de projectes o activitats que durin fins a final d'any, el
termini màxim és el 28 de febrer de 2023. 
Recordar també que les entitats han d'estar correctament inscrites en el RMEAC per
rebre subvencions o accedir a qualsevol ajut municipal. Per actualitzar les dades de
les juntes directives  o qualsevol altre dada us podeu posar en contacte amb el servei
de Qualitat Democràtica.

La Sra. Esther Nosas informa en referència al 25-N i diu que està previst fer una reunió
amb les entitats del districte i el Servei de Polítiques de Gènere per tal de planificar
l’acte del 25 de Novembre, Dia Internacional per a l’eliminació de la violència contra les
dones.

La  Sra.  Maria  Ángeles  Bejarano  informa  que  la  primera  activitat  d’aquest  any
organitzada  des  de  la  Taula  de  Disseminats,  la  Nit  d’Estrelles  (observació  per
telescopi)  als  Pinetons,  al  Districte  5  el  proper  dia  1  d’octubre.  Properament
s'organitzaran unes rutes pels barris disseminats.

4. Precs i preguntes

Pren la paraula la Sra. Amparo Santamaria i pregunta si el projecte sobre les rieres
que es va presentar fa temps corre perill en referencia al que ha explicat abans els Sr.
Isaac Albert sobre les possibles retallades.
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Respon la Sra. Jennifer Ramírez i diu que el tema de rieres es una prioritat de l’equip
de  govern  i  s’ha  presentat  el  projecte  al  Netx  Generation  i  en  el  cas  que  no  es
concedeixin, amb recursos propis, la primera part que es fer el pla estratègic de les
dues  rieres  es  tirarà  endavant  amb  pressupost  municipal  i  hi  anirà  a  la  partida
pressupostaria.

7. Consultes de la ciutadania

No hi consultes de ciutadania

La Sra. Jennifer Ramírez s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres.

La Presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària               Presidenta

Maria Ángeles Bejarano Trujillo Jennifer Ramírez Porras
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